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REVISTA PRESEI 

Cuprins:  

• Camera Deputatilor, convocată astazi in sesiune extraordinara pentru ratificarea 

protocoalelor de aderare a Finlandei si Suediei la NATO 

• Guvernul va aproba infiintarea Comitetului National pentru Prevenirea si 

Limitarea Infectiilor Asociate Asistentei Medicale 

• Fermierii pot accesa credite de la CEC prin Programul ''De trei ori subventii'', 

incepand de miercuri 

• Sondaj EY Romania: Majoritatea contribuabililor se confrunta cu intarzieri in 

obtinerea rambursarii sumelor de TVA ce li se cuvin 

• BNR trage semnalul de alarma: Razboiul din Ucraina, riscuri considerabile asupra 

economiei romanesti 

• ANRE a amendat 24 de companii din piata angro de energie pentru manipularea 

pietei. Autoritatea a desfasurat controale incepand de anul trecut si a dat sanctiuni 

de peste 11 milioane de lei 

• Doi directori de la Primaria Cluj-Napoca, condusa de Emil Boc, numiti secretari de 

stat in Ministerul Investitiilor si Proiectelor Europene 

• Banca Mondiala si Romania semneaza un imprumut de 600 milioane euro pentru 

tranzitia catre o economie verde/ Anna Akhalkatsi (Banca Mondiala): ”Populatia 

inca are unul dintre cele mai ridicate niveluri de saracie si inechitate din UE” 

• De la recunoasterea Ierusalimului drept capitala a Israelului, la o colaborare mai 

stransa cu palestinienii - Acord semnat de Nicolae Ciuca si Mahmoud Abbas 

• Intalnire cu multiple semnificatii, la Cotroceni: Klaus Iohannis, discutii cu 

ministrul Apararii din Irlanda 

• Marcel Ciolacu a avut o intrevedere cu ministrul Afacerilor Externe si Apararii din 

Republica Irlanda 
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• Lucian Bode vine cu vesti foarte bune: Departamentul de Stat al SUA a scos 

Romania de pe lista de supraveghere privind traficul de persoane 

• Reuniunea Uniunea Europeana-China a vizat provocarile economice globale si 

problemele din retelele de aprovizionare 

• Vizita lui Putin la Teheran | Presedintele rus spune ca exista progrese in 

negocierile privind exporturile de cereale din Ucraina 
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• Camera Deputaţilor, convocată astăzi în sesiune extraordinară pentru 

ratificarea protocoalelor de aderare a Finlandei şi Suediei la NATO 

Camera Deputaţilor a fost convocată, miercuri, la ora 9,30, în sesiune extraordinară 

pentru adoptarea proiectului de lege privind ratificarea Protocoalelor de aderare a 

Republicii Finlanda şi a Regatului Suediei la Tratatul Atlanticului de Nord. 

Decizia a fost luată de Biroul permanent, reunit marţi în şedinţă online. 

Comisiile parlamentare de specialitate vor întocmi marţi raportul asupra proiectului. 

Şedinţa Camerei Deputaţilor va fi în format hibrid - cu prezenţă fizică şi online. 

Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, luni, decretul pentru supunerea spre ratificare 

Parlamentului a protocoalelor de aderare la Tratatul Atlanticului de Nord a Republicii 

Finlanda şi a Regatului Suediei. 

Guvernul a aprobat, miercurea trecută, proiectul de lege privind ratificarea protocoalelor 

de aderare la NATO a Finlandei şi Suediei, semnate pe 5 iulie la Bruxelles. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• Guvernul va aproba înfiinţarea Comitetului Naţional pentru 

Prevenirea şi Limitarea Infecţiilor Asociate Asistenţei Medicale 

Guvernul va aproba în şedinţa de miercuri, prin hotărâre, înfiinţarea Comitetului Naţional 

pentru Prevenirea şi Limitarea Infecţiilor Asociate Asistenţei Medicale. 

Potrivit notei de fundamentare a proiectului, scopul CNPLIAAM este planificarea, 

iniţierea, coordonarea, monitorizarea şi evaluarea tuturor măsurilor necesare pentru 

prevenirea şi controlul infecţiilor asociate asistenţei medicale, denumite în continuare 

IAAM, în toate unităţile medicale/centrele rezidenţiale de stat şi private. 

Tot acolo se arată că atribuţiile Comitetului sunt, printre altele: elaborarea strategiei 

naţionale şi a planurilor naţionale pentru prevenirea şi limitarea riscurilor legate de 

IAAM; elaborarea criteriilor pentru autorizarea şi acreditarea unităţilor sanitare şi  
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centrelor rezidenţiale din punctul de vedere al prevenirii IAAM; elaborarea, anual, a unui 

plan naţional de informare publică cu privire la ceea ce reprezintă IAAM, modalităţile de 

apariţie a IAAM şi măsurile de prevenire a IAAM, inclusiv responsabilităţile pacienţilor şi 

aparţinătorilor acestora; definirea standardelor minime acceptabile pentru capacitatea 

laboratorului de microbiologie de a efectua diagnostic etiologic al IAAM şi identificarea 

colonizărilor cu microorganisme cu risc epidemiologic major; stabilirea indicatorilor de 

performanţă ai activităţii managerilor unităţilor sanitare şi şefilor de secţie privind 

prevenirea şi controlul IAAM. 

În şedinţa Executivului va fi aprobat şi un proiect de hotărâre pentru organizarea şi 

funcţionarea Institutului Naţional de Sănătate Publică şi pentru aprobarea înfiinţării unor 

activităţi finanţate integral din venituri proprii. 

Proiectul are în vedere, conform notei de fundamentare, între altele, înfiinţarea a două 

noi Centre Regionale de Sănătate Publică, structuri teritoriale fără personalitate juridică, 

la Craiova şi Galaţi, pentru acoperirea regiunilor de dezvoltare Sud-Vest şi Sud-Est. 

Totodată, se înfiinţează Laboratorul Naţional de Sănătate Publică, structura centrală cu 

statut de centru naţional, fără personalitate juridică, prin preluarea laboratoarelor din 

cadrul Centrului Regional de Sănătate Publică Bucureşti, structură care se desfiinţează. 

Printr-o altă hotărâre, Guvernul va aproba nota de fundamentare privind necesitatea şi 

oportunitatea efectuării cheltuielilor aferente unui proiect de investiţii care vizează 

achiziţia a 12 automotoare în tracţiune electrică pe bază de pile de combustie cu 

hidrogen, destinate transportului feroviar de călători. 

Tot prin hotărâre, se va decide cu privire la acceptarea de către statul român a donaţiei 

unor bunuri mobile, ca operaţiune compensatorie, din partea Harris Global 

Communications Inc şi darea în administrarea Ministerului Apărării Naţionale a acestor 

bunuri. Bunurile care fac obiectul donaţiei constau în echipamente pentru up-gradarea 

Laboratorului de Instruire Sisteme de Comunicaţii şi Informatică pentru Forţele Aeriene. 

Executivul va adopta, prin altă hotărâre, Strategia Naţională de Cercetare, Inovare şi 

Specializare Inteligentă 2022-2027. 

Pe agenda şedinţei de guvern figurează şi un memorandum privind demararea 

discuţiilor cu Organizaţia pentru Cooperare şi Dezvoltare Economică în vederea 

cooperării în domeniul fondurilor europene nerambursabile şi semnarea unei 

scrisori de intenţie în acest sens.  
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Un alt memorandum vizează aprobarea negocierii şi semnării Acordului între Guvernul 

României şi Cabinetul de Miniştri al Ucrainei privind activităţile lucrative ale membrilor 

de familie ai membrilor misiunilor diplomatice şi posturilor consulare. 

Guvernul va aproba, prin alt memorandum, negocierea şi semnarea unui nou Program 

de cooperare între Guvernul României şi Guvernul Republicii Portugheze în domeniile 

limbii, educaţiei, ştiinţei, tehnologiei şi învăţământului superior, al culturii, sportului, 

tineretului, mass-media şi turismului. 

Va fi adoptat şi un memorandum privind aprobarea Strategiei de administrare a datoriei 

publice guvernamentale 2022-2024. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Fermierii pot accesa credite de la CEC prin Programul ''De trei ori 

subvenţii'', începând de miercuri 

Fermierii vor putea accesa, începând de miercuri, credite bancare de la CEC, în valoare 

de cel mult trei ori subvenţia anuală pe suprafaţă care li se cuvine de la Uniunea 

Europeană. 

Ministrul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, Petre Daea, a anunţat săptămâna trecută într-

o conferinţă de presă demararea programului "De trei ori subvenţii". Creditul va fi 

garantat în proporţie de 80% din valoare de către Fondul de Garantare a Creditului Rural 

(FGCR) iar dobânda va fi de 2% pe an plus ROBOR. 

"Am vrut să mă achit de promisiuni. Există pur şi simplu şi funcţionează cu începere din 

data de 20 ( iulie n.r.) Un lucru foarte bun: dobânda este de 2% şi evident care se sprijină 

pe ROBOR, dar este o dobândă fixă şi va funcţiona pe toată perioada de contractare a 

creditului. Cu alte cuvinte, pentru trei ani (...) Este un credit sigur şi de o parte şi de alta, 

pentru că vin pe bani europeni, şi nu pe banii fermierilor. Vin pe bani europeni, pe un 

culoar sigur, la date sigure, în sume sigure. Ei doar pot să se ducă, să ia şi să se angajeze 

la executarea lucrărilor în vederea desfăşurării anului agricol în condiţii bune", a subliniat 

ministrul de resort. 
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Acesta a mai precizat că orice bancă interesată poată să vină să gestioneze aceste 

produs, CEC fiind doar primul partener "care ne-a deschis uşa la o asemenea iniţiativă". 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Sondaj EY România: Majoritatea contribuabililor se confruntă cu 

întârzieri în obţinerea rambursării sumelor de TVA ce li se cuvin 

Majoritatea contribuabililor, peste 80%, se confruntă cu întârzieri, în general 

semnificative, în obţinerea rambursării sumelor de TVA ce li se cuvin, iar un procent 

similar (82%) nu au solicitat niciodată dobânzi, arată un sondaj EY România. 

”În condiţiile în care marea majoritate (peste 80%) a contribuabililor se confruntă cu 

întârzieri, în general semnificative, în obţinerea rambursării sumelor de TVA ce li se 

cuvin, un procent similar (82%) nu au solicitat niciodată dobânzi. Acestea sunt 

concluziile unui sondaj EY România, derulat în perioada 28 iunie – 12 iulie 2022, în 

rândul a câtorva zeci de contribuabili (din care aproximativ jumătate având calitatea de 

mare contribuabil) şi care şi-a propus să afle în ce măsură contribuabilii sunt conştienţi 

de drepturile ce le revin, de mijloacele de apărare a acestora şi de utilizarea efectivă a 

acestora din urmă”, anunţă compania. 

La mai bine de 10 ani de la importantele hotărâri ale Curţii de Justiţie a Uniunii Europene 

în cauzele „Enel Maritsa”, „Rafinăria Steaua Română” şi „Irimie”, care au deschis şi uşurat 

drumul contribuabililor în a obţine dobânzi pentru întârzierile organelor fiscale în 

rambursarea sau restituirea sumelor la care contribuabilii sunt îndreptăţiţi, o mare parte 

a acestora fie încă nu ştiu că pot cere dobânzi pentru toate sumele primite cu întârziere 

în ultimii 5 ani, fie nu le solicită, potrivit News.ro. 

Conform Sondajului EY privind dobânzile aferente rambursărilor întârziate de TVA, 65% 

din contribuabilii respondenţi aflaţi în mod frecvent în poziţie de rambursare a TVA 

solicită rambursarea efectivă a TVA, în timp ce restul fie folosesc TVA pentru 

compensare cu TVA de plată în lunile următoare, fie acumulează TVA pentru a solicita 

rambursarea unei sume mai mari (conştienţi sau nu că astfel le creşte riscul de a avea o 

inspecţie fiscală cu privire la TVA). 
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”În acelaşi timp, statul român a continuat să ignore jurisprudenţa europeană şi naţională, 

refuzând constant să accepte să plătească dobânzi, atunci când a întârziat cu 

rambursarea de TVA sau cu restituirea altor sume.  

Studiul nostru a reliefat că în aproape 95% din cazuri statul a refuzat cererile de dobânzi 

formulate de contribuabili, astfel că aceştia fie au abandonat demersurile, fie a fost 

nevoie să obţină hotărâri judecătoreşti definitive prin care să oblige autorităţile la plata 

de dobânzi”, spun autorii sondajului. 

Mai mult decât atât, în aproximativ 93% din cazuri, deşi statul a fost obligat să plătească 

dobânzi prin hotărâri judecătoreşti, ulterior, când contribuabilul a cerut dobânzi pentru 

acelaşi tip de întârziere şi a invocat obligaţia autorităţii fiscale de a ţine cont de 

hotărârile judecătoreşti precedente, statul a refuzat din nou şi a fost nevoie ca 

respectivul contribuabil să meargă mai departe în instanţă pentru a obţine dobânzile. 

Din studiu se desprind două concluzii majore – prima, că în general, contribuabilii nu 

cunosc sau nu utilizează decât foarte rar acest instrument – deşi acesta poate fi extrem 

de util în obţinerea de lichiditate în contextul actual, şi a doua – că statul nu acordă 

dobânzi benevol, ci doar dacă este constrâns de instanţele judecătoreşti. 

„Suntem în aceeaşi paradigmă de 10 – 15 ani şi, cu toate că între timp jurisprudenţa 

instanţelor naţionale s-a consolidat, recunoscând dreptul la dobânzi contribuabililor ce 

au fost lipsiţi de sumele ce li se cuveneau, autorităţile fiscale refuză cu obstinaţie să 

soluţioneze favorabil cererile contribuabililor. Este necesar să ieşim odată pentru 

totdeauna atât din tiparul gândirii de secol XX, de tipul „nu dau statul în judecată pentru 

că nici nu câştig şi o să îmi fie mai rău decât îmi e deja” cât şi să schimbăm 

comportamentul statului şi autorităţilor acestuia. O asemenea schimbare nu cred că 

poate veni de la sine, ci doar în urma unui număr foarte mare de acţiuni promovate 

constant de contribuabili pentru apărarea drepturilor lor”, a declarat Alex Slujitoru, 

avocat în cadrul Băncilă, Diaconu şi Asociaţii. 

EY este una dintre cele mai mari firme de servicii profesionale la nivel global, cu 312.250 

de angajaţi în peste 700 de birouri în 150 de ţări şi venituri de aproximativ 40 miliarde 

de dolari în anul fiscal încheiat la 30 iunie 2021. 
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Prezentă în România din anul 1992, EY este liderul de pe piaţa serviciilor profesionale. 

Cei peste 800 de angajaţi din România şi Republica Moldova furnizează servicii integrate 

de audit, asistenţă fiscală, juridică, strategie şi tranzacţii, consultanţă către companii 

multinaţionale şi locale. Are birouri în Bucureşti, Cluj-Napoca, Timişoara, Iaşi şi Chişinău. 

(Sursa: g4media.ro)  

 

• BNR trage semnalul de alarmă: Războiul din Ucraina, riscuri 

considerabile asupra economiei românești 

În prima parte a anului, Banca Națională a accentuat importanța condițiilor interne în 

explozia fără precedent de prețuri. 

Mai precis, scumpirea puternică a energiei, în urma liberalizării pieței, a stat la baza 

creșterilor în lanț de prețuri, în toată economia. 

Ultima ședință de politică monetară a BNR subliniază însă cu precădere incertidunile și 

riscurile ce vin din exteriorul țării. 

Presiuni pe bugetul de stat 

Prelungirea războiului din Ucraina și extinderea sancțiunilor impuse Rusiei generează 

incertitudini și riscuri considerabile la adresa perspectivei activității economice din 

România, se arată în ultima Minută a ședinței de politică monetară a Consiliului de 

administrație al BNR. 

Riscurile și incertitudinile se vor manifesta implicit asupra evoluției pe termen mediu a 

inflației, prin efectele posibil mai mari exercitate, pe multiple căi, asupra puterii de 

cumpărare și încrederii consumatorilor, precum și asupra activității, profiturilor și 

planurilor de investiții ale firmelor. 

În plus, prin potențiala afectare mai severă a economiei europene/globale și a percepției 

de risc asupra economiilor din regiune, consecințele războiului din Ucraina pot avea un 

impact nefavorabil asupra costurilor de finanțare. 
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Astfel, incertitudinile și riscurile asociate conduitei viitoare a politicii fiscale a guvernului 

de la București sunt în creștere, arată sursa citată, care menționează execuția bugetară 

de până acum și cerința continuării consolidării bugetare în contextul procedurii de 

deficit excesiv și al tendinței de înăsprire a condițiilor de finanțare. 

Iar seturile de măsuri aplicate de curând în vederea sprijinirii populației și firmelor pot 

avea implicații adverse asupra parametrilor bugetari. 

Inflația va continua să crească 

Potrivit noilor evaluări, rata anuală a inflației va continua să crească până la mijlocul 

trimestrului III, dar într-un ritm vizibil încetinit, urcând astfel moderat peste valorile 

evidențiate pe orizontul scurt de timp de cea mai recentă prognoză pe termen mediu. 

Prognoza din luna mai anticipa un vârf al dinamicii inflației de 14,2% în iunie 2022, 

urmat de o descreștere doar graduală pe parcursul a patru trimestre, însă mai alertă 

apoi, implicând coborârea acesteia la niveluri de o cifră abia în semestrul II 2023. 

În iunie, însă, rata anuală a inflației calculată potrivit motoodologiei IPC a fost de peste 

15%. 

Combustibilii, energia și alimentele vor continua să se scumpească 

Responsabile de noua înrăutățire a perspectivei apropiate a inflației sunt tot șocurile 

globale pe partea ofertei, au subliniat în mai multe rânduri membrii Consiliului. 

Principalele resorturi sunt dinamicile mai mari anticipate a fi consemnate în lunile 

următoare de prețurile combustibililor, gazelor naturale și energiei electrice, precum și 

de prețurile alimentelor procesate. 

Cotațiile țițeiului,ale produselor energetice și ale mărfurilor agroalimentare vor avea 

ascensiuni tot mai puternice, pe fondul războiului din Ucraina și al sancțiunilor asociate. 

(Sursa: ziare.com) 
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• ANRE a amendat 24 de companii din piața angro de energie pentru 

manipularea pieței. Autoritatea a desfășurat controale începând de 

anul trecut și a dat sancțiuni de peste 11 milioane de lei 

Autoritatea Națională de Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE) anunță că a 

sancționat 22 de participanți la piața de energie electrică (cu 10 milioane de lei) și alți 

doi de pe piața gazelor naturale, cu un milion de lei. Autoritatea a desfășurat 28 de 

investigații, în perioada 2021 – 2022, iar în comunicatul de presă nu numește firmele 

vizate.  

În informarea de presă, se arată: ”Sancțiunile au fost aplicate pentru încălcarea 

prevederilor art. 5 din Regulamentul (UE) nr. 1227/2011 al Parlamentului European și al 

Consiliului din 25 octombrie 2011 privind integritatea și transparența pieței angro de 

energie (REMIT), respectiv manipularea pieței angro de energie electrică sau gaze 

naturale, ca urmare a tranzacţiilor efectuate cu cantități de energie electrică sau gaze 

naturale pe platformele OPCOM, considerate de tip wash trade, calificate în sub-

categoria tranzacţiilor de spălare tip A – B – A sau pre-arranged”. 

Concret, reprezentanții ANRE au explicat pentru Economedia că în astfel de tranzacții 

două companii se înțeleg între ele, astfel că una vinde energie celeilalte, iar cea din urmă 

i-o vinde înapoi primeia, dar la un preț mai mare. 

În acest an, Autoritatea are în curs de analiză sau de desfășurare acțiuni de control la 18 

participanți la piața de energie, care sunt suspectați de manipularea pieței.  

Comunicatul integral al ANRE 

(Sursa: biziday.ro) 

 

• Doi directori de la Primăria Cluj-Napoca, condusă de Emil Boc, numiți 

secretari de stat în Ministerul Investițiilor și Proiectelor Europene 

Ovidiu-Vasile Cîmpean şi Adrian Răulea, ambii directori de la Primăria Cluj-Napoca, 

condusă de Emil Boc, au fost numiți secretari de stat în Ministerul Investițiilor și 

Proiectelor Europene. 
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Deciziile semnate de către premierul Nicolae Ciucă au fost publicate, marți, în Monitorul 

Oficial. 

Înainte de aceste numiri, ministerul condus de Marcel Boloș mai avea cinci secretari de 

stat. 

Ovidiu Cîmpean era de peste zece ani la Primăria Cluj. El deținea în prezent funcția de 

director de Dezvolare și coordonator al Centrului de Inovare și Imaginație Civică, potrivit 

presei locale. 

Adrian Răulea a fost propus în funcție de organizația PNL Sibiu, dar este director de 

programe la Zona Metropolitană Cluj și este fiul medicului Marcela Răulea, liberal cu 

vechime în PNL Sibiu, cea care a fost candidat al organizației pe ultima poziție a listei de 

Camera Deputaților la alegerile din 2020, scrie Turnul Sfatului. 

„Adrian Răulea are o experiență vastă în gestionarea fondurilor europene. A început să 

lucreze în domeniu din 2007, iar din 2010 în sectorul public. Numele lui se leagă de 

proiectul prin care au fost introduse primele autobuze electrice în transportul public din 

România, dar și de proiecte de modernizare a unor spitale, crearea de noi locuințe 

sociale, infrastructură verde urbană ș.a.m.d. A fost consultant extern pentru Banca 

Mondială și subcontractor pentru BERD”, se arată într-un comunicat de presă remis de 

PNL Sibiu. 

„Adrian Răulea este pe deplin demn de funcția desemnată. Are expertiza profesională, 

experiență în administrație, atașament față de comunitatea noastră. Am convingerea că 

va fi un bun sprijin în echipa guvernamentală pe care noi putem să-l oferim pentru 

creșterea absorbției fondurilor europene, în Sibiu și la nivel național”, precizează 

deputatul Raluca Turcan, președinta PNL Sibiu.  

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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• Banca Mondială şi România semnează un împrumut de 600 milioane 

euro pentru tranziţia către o economie verde/ Anna Akhalkatsi (Banca 

Mondială): ”Populaţia încă are unul dintre cele mai ridicate niveluri de 

săracie şi inechitate din UE” 

Banca Mondială şi România, prin Ministerul Finanţelor, au semnat marţi un împrumut de 

600 milioane euro pentru politici de dezvoltare (Development Policy Loan), cu accent pe 

creştere economică incluzivă şi verde. „Recenta trecere a României în categoria ţărilor cu 

venituri mari este încurajatoare, dar populaţia încă are unul dintre cele mai ridicate 

niveluri de săracie şi inechitate din Uniunea Europeană, ceea ce necesită eforturi 

adiţionale”, a declarat Anna Akhalkatsi, Country Manager pentru România al Băncii 

Mondiale.  

”Aprobat la 30 iunie de Consiliul de Administraţie al Băncii Mondiale, acest împrumut 

este primul dintr-o serie programatică de două operaţiuni de finanţare şi este 

complementat de o asistenţă financiară nerambursabilă de 24,2 milioane USD acordată 

din Fondul BIRD pentru Soluţii Inovatoare privind Bunuri Publice Globale (Innovative 

Global Public Goods Solutions Fund), semnată tot astăzi. Împrumutul şi asistenţa 

financiară nerambursabilă sprijină autorităţile române în realizarea unor reforme 

structurale importante pentru a avansa incluziunea socială (inclusiv măsurile de răspuns 

la criza umanitară), pentru consolidarea managementului fiscal, încurajarea 

decarbonizării şi pentru îmbunătăţirea rezilienţei în faţa schimbărilor climatice”, 

precizează Ministerul Finanţelor. 

„Recenta trecere a României în categoria ţărilor cu venituri mari este încurajatoare, dar 

populaţia încă are unul dintre cele mai ridicate niveluri de săracie şi inechitate din 

Uniunea Europeană, ceea ce necesită eforturi adiţionale. Acest parteneriat va sprijini 

eforturile Guvernului pentru a stimula incluziunea socială şi pentru a răspunde 

constrângerilor ce împiedică o creştere economică sustenabilă şi cu impact pozitiv 

asupra mediului, în România”, a declarat Anna Akhalkatsi, Country Manager pentru 

România, Banca Mondială. 

În ultimele două decenii, România a progresat în ceea ce priveşte reducerea sărăciei şi 

creşterea performanţei economice.  
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Cu toate acestea, diferenţele regionale, în ceea ce priveşte veniturile şi furnizarea de 

servicii, rămân mari şi există, în continuare, loc pentru eforturi, ce pot sprijini o creştere 

economică stimulată prin măsuri orientate către eficientizarea instituţiilor, inclusiv prin 

îmbunătăţirea ratei de colectare a taxelor şi a eficienţei cheltuielilor, prin extinderea 

acoperirii unei asistenţe sociale adecvate, precum şi prin sprijinirea adaptării la 

schimbările climatice şi aplicarea de măsuri menite să atenueze impactul acestora. 

Conform Raportului Economic Periodic al Uniunii Europene („EU RER”), publicat luni de 

Banca Mondială, pandemia şi războiul din Ucraina au deteriorat şi mai mult mediul de 

dezvoltare şi au încetinit convergenţa României cu Uniunea Europeană. 

Guvernul României s-a angajat să rezolve aceste provocări şi să implementeze reforme, 

care sunt esenţiale pentru consolidarea creşterii potenţiale şi pentru reducerea efectelor 

negative recente asupra economiei. 

„Acordarea acestui împrumut şi, respectiv, a asistenţei financiare nerambursabile, 

semnate astăzi, confirmă recunoaşterea de către Banca Mondială a stabilităţii cadrului 

macro-economic al ţării noastre şi, totodată, a progreselor înregistrate în ceea ce 

priveşte acţiunile de răspuns la actuala criză umanitară şi reformele structurale privind 

eficientizarea cheltuielilor, reforma fiscală, energia regenerabilă şi creşterea eficienţei 

energetice a clădirilor. Pe de altă parte, prin această operaţiune se reconfirmă rolul activ 

al Băncii Mondiale în a răspunde prompt, prin finanţare şi expertiză tehnică, nevoilor 

specifice şi eforturilor autorităţilor române de a spori potenţialul de creştere al ţării 

noastre.”, a declarat Adrian Câciu, ministrul Finanţelor. 

Împrumutul este însoţit de servicii de asistenţă tehnică oferite pentru a sprijini eforturile 

Guvernului de a consolida instituţiile din sectorul public şi de a susţine o abordare 

integrată a implementării reformelor necesare. Pachetul de finanţare şi asistenţă tehnică 

vizează domenii cheie de dezvoltare, cum ar fi asistenţa socială, reforma pensiilor şi 

salariilor din sectorul public, politica şi administrarea fiscală, acestea fiind esenţiale 

pentru consolidarea managementului fiscal şi încurajarea sustenabilităţii fiscale pe 

termen mediu. De asemenea, împrumutul susţine mobilizarea finanţării şi investiţiile 

private în primul rând în energia regenerabilă, eficienţa energetică şi silvicultură, 

sprijinind, în acelaşi timp, dezvoltarea infrastructurii şi mediul de afaceri. 
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Anul acesta se împlinesc 30 de ani de parteneriat între Grupul Băncii Mondiale şi 

România. Portofoliul activ al Băncii Mondiale în România este compus din 10 proiecte de 

investiţii în valoare totală de 1,78 miliarde USD şi 31 de servicii de asistenţă tehnică şi 

analitică, în valoare de 104 milioane USD. La 1 iulie 2022, portofoliul angajat al 

Corporaţiei Financiare Internaţionale (CFI) era de 1,272 miliarde USD derulat împreună 

cu peste 30 de clienţi. 55% din portofoliu reprezintă investiţii în instituţii financiare, iar 

restul de 45% în sectorul real. Portofoliul excepţional al CFI este cel mai mare din 

regiunea Europa, nou creată în interiorul instituţiei. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

• De la recunoașterea Ierusalimului drept capitală a Israelului, la o 

colaborare mai strânsă cu palestinienii - Acord semnat de Nicolae 

Ciucă și Mahmoud Abbas 

Prim-ministrul Nicolae Ciucă l-a primit, marţi la Palatul Victoria, pe preşedintele 

Palestinei, Mahmoud Abbas, aflat în vizită în România. Şeful Executivului a subliniat că 

România este pregătită să continue eforturile dedicate facilitării relansării dialogului 

direct israeliano-palestinian, susţinând orice acţiune care ar putea conduce la 

soluţionarea comprehensivă şi de durată a conflictului israeliano-palestinian, în acord 

cu soluţia celor două state şi cu respectarea legislaţiei internaţionale, arată comunicatul 

de presă al Guvernului. 

Prim-ministrul României a dat asigurări că România va continua să fie un partener şi un 

prieten apropiat al Palestinei, în concordanţă cu poziţia sa tradiţională echilibrată şi cu 

credibilitatea pe care o are faţă de ambele părţi, mai indică sursa citată. 

Preşedintele Mahmoud Abbas a evocat bunele relaţii tradiţionale între cele două state şi 

faptul că are deplină încredere în capacitatea părţii române pentru orice tip de mediere 

în avansarea procesului de pace din Orientul Mijlociu. Liderul palestinian a evocat 

relaţiile tradiţionale şi vizitele repetate ale sale în regiune, în calitate de preşedinte sau 

însoţindu-l pe fostul lider, Yasser Arafat. 
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Preşedintele Abbas a salutat bunele relaţii de încredere care există între România şi 

Israel, care creează premisele unor bune oficii şi mediere avantajoasă pentru o formulă 

corectă şi sustenabilă a păcii în Orientul Mijlociu, conform surse menţionate. 

La finalul întrevederii, cei doi lideri au participat la semnarea a două acorduri bilaterale, 

Programul de Implementare în domeniul Educaţiei între Ministerul Învăţământului 

Superior din Palestina şi Ministerul Educaţiei Naţionale din România, şi Acordul între 

Guvernul României şi Guvernul Palestinei privind cooperarea în prevenirea şi 

combaterea criminalităţii organizate a terorismului şi a altor infracţiuni. 

În ciuda relațiilor bune de zeci de ani, România și Palestina au avut și momente 

tensionate, după ce fostul premier Vorica Dăncilă a anunțat că dorește recunoașterea 

Ierusalimului drept capitală a Israelului. 

(Sursa: g4media.ro)  

 

• Întâlnire cu multiple semnificații, la Cotroceni: Klaus Iohannis, discuții 

cu ministrul Apărării din Irlanda 

Preşedintele Klaus Iohannis l-a primit marţi la Palatul Cotroceni pe Simon Coveney, 

ministru al Afacerilor Externe şi ministru al Apărării al Republicii Irlanda, aflat în vizită 

oficială la Bucureşti. Şeful statului a arătat că relaţiile româno-irlandeze se situează la un 

nivel excelent, iar cele două ţări acţionează ca parteneri, cu obiective comune pe agenda 

europeană şi internaţională. Cei doi oficiali au evidenţiat importanţa intensificării 

dialogului politic, inclusiv în contextul actual de securitate, şi a dinamizării cooperării 

economice bilaterale, prin creşterea investiţiilor şi a schimburilor comerciale. A fost 

evidenţiat rolul pozitiv jucat în relaţia bilaterală de comunitatea românească din Irlanda, 

foarte bine integrată şi care aduce o contribuţie substanţială la viaţa economică şi 

socială irlandeză. 

„Preşedintele Klaus Iohannis şi ministrul Simon Coveney au avut un schimb de opinii 

privind situaţia de securitate şi evoluţiile legate de agresiunea Rusiei contra Ucrainei, 

evidenţiind sprijinul pe care cele două ţări îl acordă Ucrainei în multiple planuri. Cei doi 

înalţi oficiali au discutat şi despre modalităţile de sprijin pentru Republica Moldova.  
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Preşedintele Klaus Iohannis a salutat implicarea statelor membre UE în acordarea de 

sprijin Republicii Moldova, apreciind faptul că ministrul Coveney se va deplasa în 

continuare la Chişinău pentru a discuta cu autorităţile Republicii Moldova despre cele 

mai bune căi de cooperare şi sprijin în contextul actual dificil”, arată comunicatul de 

presă al Administraţiei Prezidenţiale. 

Preşedintele României a salutat, de asemenea, desfăşurarea, astăzi, la Bruxelles a 

Conferinţelor Interguvernamentale cu Macedonia de Nord şi Albania, care dau un nou 

impuls procesului de extindere şi care se adaugă deciziilor recente vizând acordarea 

statutului de candidat la aderarea la UE Ucrainei şi Republicii Moldova, mai indică sursa 

citată. 

De asemenea, în contextul Brexit, a fost discutată situaţia Protocolului privind 

Irlanda/Irlanda de Nord, inclusiv în urma publicării de către Guvernul britanic a unei 

propuneri legislative pentru modificarea unilaterală a acestuia, preşedintele Klaus 

Iohannis exprimând susţinere pentru identificarea unor soluţii cu respectarea Acordului 

de retragere a Regatului Unit din Uniunea Europeană, conchide sursa menţionată. 

(Sursa: g4media.ro)  

 

• Marcel Ciolacu a avut o întrevedere cu ministrul Afacerilor Externe şi 

Apărării din Republica Irlanda 

Preşedintele Camerei Deputaţilor, Marcel Ciolacu, a avut o întrevedere, marţi, cu 

ministrul irlandez al Afacerilor Externe şi Apărării, Simon Coveney, aflat în vizită la 

Bucureşti, cu care a discutat, printre altele, despre efectele generate de războiul din 

Ucraina. 

"M-am bucurat să constat, în discuţia purtată astăzi cu ministrul Afacerilor Externe şi 

Apărării al Republicii Irlanda, domnul Simon Coveney, faptul că împărtăşim aceleaşi idei 

legate de efectele generate de războiul din Ucraina în privinţa securităţii alimentare şi 

energetice şi avem aceeaşi viziune privind efortul de reconstrucţie a acestei ţări. 

Amândoi am fost în Ucraina, am văzut cu ochii noştri amploarea pagubelor produse de 

război şi avem imaginea clară a dimensiunii fără precedent pe care o presupune această 

operaţiune", a scris Ciolacu, pe Facebook. 
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El a adăugat că, în cadrul discuţiilor, a arătat că România are resursa umană calificată şi 

companii cu experienţă care pot fi mobilizate rapid pentru a începe proiecte majore de 

refacere a infrastructurilor statului ucrainean, precizând că este convins că Irlanda va 

sprijini toate demersurile în acest sens, potrivit Agerpres.ro. 

"Extrem de important mi s-a părut şi interesul deosebit pe care domnul Coveney l-a 

arătat pentru Republica Moldova, unde va şi ajunge după vizita la Bucureşti. Guvernul 

irlandez susţine puternic perspectiva europeană pentru Republica Moldova, alături de 

Ucraina, iar dorinţa clară de a mări implicarea Irlandei în dosarele extinderii UE în 

această parte a continentului sunt convins că va întări mult colaborarea dintre statele 

noastre", a transmis preşedintele Camerei Deputaţilor. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Lucian Bode vine cu veşti foarte bune: Departamentul de Stat al SUA 

a scos România de pe lista de supraveghere privind traficul de 

persoane  

Ministrul de Interne, Lucian Bode, anunţă, marţi, ”veşti foarte bune pentru România” în 

urma publicării Raportului anual privind traficul de persoane de către Departamentul de 

Stat al SUA, respectiv faptul că ţara a fost scoasă de pe lista de supraveghere. 

”Veşti foarte bune pentru România în urma publicării raportului anual privind traficul de 

persoane de către Departamentul de Stat al SUA. Mă bucur să constat că România a fost 

scoasă de pe lista de supraveghere. Raportul Departamentului de Stat conturează o 

imagine favorabilă a activităţilor anti-trafic şi evidenţiază progresele pe care România le-

a făcut în ultimul an”, a scris, marţi seară, pe Facebook, Lucian Bode. 

Ministrul precizează că sistemul anti-trafic de persoane din România este unul 

funcţional, capabil să ofere un răspuns adecvat acestui tip de criminalitate. 

”Nu am vrut să cred nicio clipă în scenariul în care România ar fi fost retrogradată, 

deoarece avem structuri, legislaţie, strategii, planuri de acţiune şi linii de finanţare 

dedicate pe care am început deja să le utilizăm mai eficient şi mai aplicat în prevenirea şi 

combaterea acestui fenomen.  
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Eforturile noastre din ultimul an nu au vizat doar să răspundă recomandărilor 

Departamentului de Stat, ci sunt o expresie a angajamentului evident al României pentru 

combaterea acestui flagel”, a mai scris ministrul. 

Potrivit acestuia, lupta anti-trafic presupune efortul conjugat al mai multor instituţii. 

”Cu siguranţă ne vom concentra în continuare pe remedierea aspectelor pe care trebuie 

să le îmbunătăţim”, a mai afirmat ministrul. 

Acesta susţine că o decizie deosebit de importantă în acest sens a fost preluarea la 

nivelul Cancelariei Prim-Ministrului a Comitetului de monitorizare a eforturilor anti–

trafic. 

”Înţelegând importanţa acestui dosar, sprijinul oferit de către domnul Prim-Ministru 

Nicolae Ciucă a fost esenţial în ceea ce priveşte coordonarea tuturor măsurilor 

implementate, respectiv activităţilor realizate pe parcursul anului trecut.  

Le mulţumesc tuturor structurilor specializate şi autorităţilor române pentru efortul 

depus şi pentru cooperarea foarte bună pe care au avut-o cu partenerii externi în 

vederea reducerii dimensiunilor traficului de persoane şi îmbunătăţirii poziţiei ocupate 

de România în acest raport”, a mai scris ministrul. 

Raportul este lansat oficial, marţi, într-o ceremonie găzduită de Secretarul de stat al SUA 

Antony Blinken. 

 (Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Reuniunea Uniunea Europeană-China a vizat provocările economice 

globale şi problemele din reţelele de aprovizionare 

Reuniunea Uniunea Europeană-China, desfăşurată în format virtual, a vizat provocările 

economice globale, inclusiv perturbările din reţelele internaţionale de aprovizionare şi 

impactul războiului din Ucraina, anunţă Comisia Europeană, precizând că au fost 

abordate şi relaţiile comerciale bilaterale. 

Vicepreşedintele executiv al Comisiei Europene Valdis Dombrovskis şi vicepremierul 

chinez Liu He au prezidat marţi a noua sesiune a Dialogului Economic şi 

Comercial la nivel înalt UE-China (HED).  
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"Reuniunea s-a concentrat asupra provocărilor economice globale, asupra perturbărilor 

în reţelele de aprovizionare cauzate de COVID-19, precum şi asupra impactului invaziei 

Rusiei în Ucraina, inclusiv asupra pieţelor alimentare, energetice şi financiare. Părţile au 

discutat şi despre comerţul bilateral şi preocupările în materie de investiţii, precum şi 

despre cooperarea în domeniul serviciilor financiare. Cele două părţi au stabilit ca 

viitoarea reuniune de acest fel să aibă loc în 2023", anunţă Comisia Europeană, conform 

unui comunicat postat pe site-ul oficial şi vizualizat de agenţia MEDIAFAX. 

"Uniunea Europeană şi China sunt parteneri comerciali esenţiali. Importanţa economiilor 

noastre aduce şi responsabilitatea de a configura reacţiile comune la provocările 

economice şi comerciale globale, precum perturbările din reţelele de aprovizionare, 

insecuritatea alimentară globală, relaxarea datoriilor celor mai vulnerabile naţiuni şi 

reformarea Organizaţiei Mondiale a Comerţului. Eu am evidenţiat că războiul de 

agresiune al Rusiei împotriva Ucrainei creează provocări considerabile pentru securitatea 

mondială şi pentru economie.  

Am subliniat şi necesitatea unui angajament continuu de a construi relaţii comerciale şi 

de investiţii mai echilibrate şi bazate pe mai multă reciprocitate între UE şi China", a 

declarat Valdis Dombrovskis, vicepreşedinte executiv al Comisiei Europene responsabil 

de Comerţ, potrivit Mediafax.ro. 

Reprezentanţii Uniunii Europene şi Chinei au abordat preocupările referitoare la 

perspectivele economice globale. "În mod special, UE a evidenţiat importanţa ca 

Uniunea Europeană şi China să colaboreze pentru a aborda provocările generate de 

agresiunea Rusiei împotriva Ucrainei. UE a luat act de voinţa Chinei de a colabora pentru 

a asigura stabilitatea pieţelor globale şi pentru a aborda insecuritatea alimentară 

mondială, inclusiv prin exporturile de fertilizatori. UE a propus şi intensificarea acţiunilor 

pentru atenuarea datoriilor ţărilor cu venituri mici, atât la nivel bilateral, cât şi în cadrul 

Grupului G20", subliniază Comisia Europeană. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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• Vizita lui Putin la Teheran | Președintele rus spune că există progrese 

în negocierile privind exporturile de cereale din Ucraina 

Preşedintele rus, Vladimir Putin, a declarat, marţi, că se înregistrează progrese în 

negocierile privind exporturile de cereale din Ucraina prin Marea Neagră şi i-a mulţumit 

omologului său turc Recep Tayyip Erdogan pentru "medierea" în acest dosar, în cadrul 

întâlnirii de la Teheran, relatează AFP. 

"Aş vrea să vă mulţumesc pentru eforturile de mediere, pentru că aţi propus Turcia ca 

teren de negociere în privinţa problemelor de producţie alimentară, a problemelor de 

exporturi de cereale prin Marea Neagră", a declarat Putin, conform unor afirmaţii incluse 

într-un comunicat de presă transmis de Kremlin. 

"Datorită medierii dvs., am avansat. Este adevărat, nu sunt reglate încă toate chestiunile, 

însă există mişcare şi este un lucru bun", a adăugat Putin. 

Cei doi lideri se află la Teheran pentru discuţii cu omologul lor iranian, Ebrahim Raisi, 

despre conflictul din Siria, dar şi despre războiul din Ucraina. 

Putin şi Erdogan ar urma să discute în Iran despre mecanismele pentru a permite 

exporturile, prin culoare maritime sigure, de cereale din Ucraina, blocate de ofensiva 

militară rusă în această ţară, cu riscul de a provoca o criză alimentară mondială. 

Ministerul rus al Apărării a transmis vineri că va fi gata în scurt timp un "document final" 

pentru a permite exporturile de cereale din Ucraina. 

În cadrul întâlnirii de marţi cu Erdogan, Putin a evocat de asemenea "numeroase 

chestiuni" privind rezolvarea conflictului din Siria, precum şi "o altă chestiune 

importantă", rezolvarea conflictului din Nagorno-Karabah. 

"Avem o ordine de zi foarte încărcată. Sunt extrem de bucuros să vă văd", i-a mai spus 

Putin lui Erdogan. 

Vladimir Putin a apreciat ca "utile" discuţiile trilaterale cu omologii săi turc şi Iranian 

privind rezolvarea conflictului din Siria. 
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"Întâlnirea a fost utilă şi foarte instructivă (...) Am discutat puncte cheie ale coordonării 

noastre în ceea ce priveşte Siria", a declarat Vladimir Putin la finalul discuţiilor, într-un 

discurs difuzat la televiziunea rusă, invitându-i pe cei doi omologi în Rusia pentru o nouă 

întâlnire legată de acest subiect. 

"În ultimii ani, ameninţarea teroristă a scăzut (...) datorită eforturilor noastre comune", a 

adăugat el. 

Liderul de la Kremlin a mai spus că următoarele consultări în format Astana privind Siria 

ar urma să aibă loc "înainte de sfârşitul anului". 

(Sursa: Agerpres)  


